
بلبشوي قراردادها در فوتبال بي دروپيكر ايران 
کار را به جايي رساند که مس�ئولان اقتصادي 
کش�ور مجبور به در نظ�ر گرفت�ن تمهيداتي 
شوند تا ش�ايد قدري از حجم شاکيان خارجي 
و هزينه هاي س�نگين غرامت ه�ا کاهش يابد. 
تصميم بر اين شده تا فدراسيون ها، کميته هاي 
ملي المپيك و پارالمپيك و همچنين تيم هاي 
ورزش�ي از عقد قرارداد دلاري ب�ا مربيان و 
بازيكنان خارجي منع شدند. در شرايطي که 
پرداخت طلب و غرامت خارجي هاي فوتبال، 
خس�ارت س�نگيني روي دوش بيت الم�ال 
گذاشته، از اين پس قرارداد مربيان و بازيكنان 
خارج�ي باي�د غي�ردلاري پرداخت ش�ود. 
ب��ه منظ��ور جلوگي��ري از ه��در دادن پ��ول، عقد 
قراردادهاي بي حساب و كتاب و همچنين مديريت 
بودجه در گ��ردش ورزش، رئيس دبيرخانه س��تاد 
هماهنگي مبارزه با مفاس��د اقتصادي در نامه اي به 
مخبر معان اول رئيس جمهور، ن��كات مهمي را در 
مورد نحوه عقد قرارداد با خارجي ها متذكر شده است. 
در اين نامه صراحتاً ممنوعيت قراردادهاي دلاري و 
يورويي مورد تأكيد قرار گرفته و روي استفاده از ريال 
يا ساير ارزهاي جايگزين منطقه اي تأكيد شده است، 
اما اينجاس��ت كه در نامه معاون توسعه مديريت و 
منابع وزارت ورزش و جوانان به رؤساي كميته هاي 
ملي المپيك و پارالمپيك، فدراس��يون ها و مديران 
باشگاه هاي پرس��پوليس و استقلال، اش��اره اي به 

ممنوعيت قرارداد يورويي نشده است!
جديدترين پرونده دردسرس��ازي ك��ه فوتبال و 
ورزش كشور را به چالش كش��يد و باعث حذف 
استقلال از آسيا شد، پرونده يك ميليون و600هزار 

يورويي استراماچوني بود كه با بسيج همه امكانات 
وزارت ورزش و گرفتن وام سنگين از بانك شهر 
پرداخت شد. آن هم در حالي  كه فقط خطر كسر 
امتياز و محروميت از نقل وانتقالات از سر آبي ها كم 
شد، وگرنه باز هم خبري از صدور مجوز حرفه اي 
نخواهد بود، البته اين تنها يكي از مواردي است 
كه س��رمايه مملكت خرج اهمال كاری مديران 
باشگاه ها، سوءمديريت فدراسيون و عدم نظارت 

وزارت ورزش شده است. 
از جمل��ه تمهي��دات در نظ��ر گرفته ش��ده براي 
جلوگيري از بستن قراردادهاي غيرمتعارف با ارقام 
نجومي، ممنوعيت پرداخت دستمزدهاي دلاري 
و يورويي است. در نامه  معاون  اول رئيس جمهور به 
اين مسئله اشاره شده اما برنا فيروزي، معاون وزير 
ورزش در نامه اش تنها روي دلار و استفاده از ريال 
و ارزهاي جايگزين منطقه اي تأكيد داشته است. در 
همين ابتدا ابهامات زيادي در دستور ابلاغ شده به 
مديران به چشم مي خورد. نكته اول اينكه ضمانت 
اجرايي اين دستور چه خواهد بود؟ ورزش ايران و 
به صورت ويژه رشته فوتبال، دستورات، ابلاغيه ها 
و الزامات زيادي به خود ديده كه هرگز به مرحله 
اجرا درنيامده اند يا حداقل شامل حال همه تيم ها، 
باشگاه ها و رشته ها نشده اند. اين بار نيز فوتبالي ها 
قطعاً به س��ادگي زيربار اين دستور نخواهند رفت 
چراكه مربيان و فوتباليست هاي خارجي زيادي به 
ايران مي آيند و با كمترين تأثيرگذاري و حتي بدون 
تجربه انجام يك بازي چندين هزار دلار به جيب 
مي زنند. از اين آمدن و رفتن ها دلال ها، واسطه ها و 
افراد معلوم الحال زيادي درآمدهاي نجومي دارند. 
علاوه  بر اين راض��ي كردن خارجي ها به بس��تن 

قرارداد ريالي خود پروسه اي س��خت خواهد بود 
چراكه دلار و يورو انتخاب اصلي آنهاست و با توجه 
به پايين آمدن ارزش ريال جلب رضايت خارجي ها 
به اين سادگي ها امكانپذير نيست. از طرفي تجربه 
ثابت كرده است دلالان و مديران فرصت طلب براي 
دور زدن قانون و مصوبه ها، هميش��ه راه حل هاي 
عجيبي پي��دا مي كنند. چه تضميني هس��ت كه 
آقايان براي به خدمت گرفتن ريالي يك خارجي 
نه چندان باكيفيت رقم دستمزدش را براي جبران 

كاهش ارزش پول ملي چند برابر نكنند؟ 
از زماني كه فدراسيون قانون افزايش تعداد بازيكن 
خارجي از 3+1 به 5+1 را به باشگاه هاي ليگ برتري 
ابلاغ كرده، مدت زيادي نگذشته است. اگر خبري 
از دلار و يورو باش��د، تيم هاي دولت��ي و صنعتي 
چطور قرار است خارجي جديد بگيرند يا با قبلي ها 
تمديد كنند؟ در حال حاضر س��رمربي استقلال 
پرتغالي است و او سه دس��تيار خارجي هم دارد. 
سيلوا و يامگا هم عضو باش��گاه استقلال هستند 
و پرس��پوليس ني��ز از بازيكن خارجي اس��تفاده 
مي كند. با ابلاغ دستور جديد سرخابي ها در آينده 
چه تصميمي خواهند گرفت؟ ساپينتو با شرايط 
فعلي نيز راضي به ماندن نيست چه برسد به اينكه 

باشگاه حرف قرارداد ريالي را نيز پيش بكشد. 
نكته مبهم ديگر اينكه فيروزي، معاون توس��عه 
مديريت و مناب��ع وزارت ورزش و جوانان چرا در 
دستور رئيس دبيرخانه ستاد هماهنگي مبارزه با 
مفاسد اقتصادي تغيير ايجاد كرده و در ابلاغيه اش 
خبري از يورو نيس��ت؟ اگر قرار باشد خارجي ها 
به جاي دلار يورو بگيرند كه ديگر فرقي در اصل 
ماجرا ايجاد نخواهد ش��د. همچنين در اين نامه 

تنها پرس��پوليس و اس��تقلال مورد خطاب قرار 
گرفته اند، در حالي كه ساير تيم هاي ليگ برتري 
به وي��ژه صنعتي ها و نفتي ها به مراتب بيش��تر از 
سرخابي ها ريخت وپاش مي كنند اما چون وضع 
مالي ش��ان خوب اس��ت، بي س��روصدا دلارها به 
حساب خارجي هاي ش��ان واريز مي شود. در آخر 

هم ادعاي خصوصي بودن مي كنند. 
ج��ا دارد از حق رش��ته هاي غيرفوتبال��ي نيز دفاع 
شود. در مجموع رش��ته هاي ورزشي تعداد مربيان 
ي��ا بازيكنان خارجي فعال در آن رش��ته ها بس��يار 
اندك هس��تند، ضمن اينكه براي استخدام همان 
تعداد اندك نيز بررسي هاي زيادي انجام مي شود و 
دستمزدهاي پرداخت شده به خارجي هاي شان در 
مقايسه با فوتبالي ها ناچيز هستند. در نتيجه اگر قرار 
باشد طبق معمول فوتبال از قوانين معاف شود، باز هم 
ساير رشته ها پاسوز فوتبال خواهند شد. فدراسيون 
فوتبال به عنوان جزيره اي مستقل هر زمان كه نياز 
باشد براي خودش قانون و تبصره درست مي كند و 
با حمايت مسئولان حتي پاداش دلاري به بازيكنان 
و مربيانش مي دهد. وزارت ورزش نيز اصولاً در قبال 
سوءمديريت دو باشگاه متبوع خود نه موضع گيري 
و نه مدير خاطي را بازخواست مي كند. اگر حمايت 
وزارت ورزش و كمك گرفت��ن از ديگر نهادها نبود، 

استراماچوني هنوز به پولش نرسيده بود. 
چطور مي توان انتظار داش��ت آقاي��ان به راحتي 
بس��تن قراردادهاي دلاري و يوروي��ي را ممنوع 
كنند. نگران اين هس��تيم كه باز هم كاسه كوزه ها 
سر س��اير رش��ته هاي موفق و مدال آور بشكند و 
در نهايت فوتبالي ه��ا همچنان نجوم��ي و ارزي 

دستمزد بگيرند.

حضوردر رقابت هاي رنكينگ قزاقستان اهميت بسياري براي كادر 
فني تيم ملي كشتي فرنگي ايران دارد چراكه قرار است شاكله اصلي 
تيم ملي در اين مس��ابقات ارزيابي و راهي رقابت هاي جهاني شود، 
خصوصاً كه بعد از كسب سه عنوان قهرماني، توقعات از تيم ملي بالا رفته است. اما رنگرز، سرمربي تيم 
ملي كشتي فرنگي ايران با وجود آنكه موفقيت هاي حاصله را نتيجه تلاش مربيان سازنده مي داند، 
تأكيد دارد قهرماني جهان به هيچ عنوان با مس��ابقات قبلي قابل قياس نيست: »شرايط مسابقات 

جهاني امسال خيلي سخت تر و دشوارتر از سال گذشته خواهد بود. 
ما پارسال با 30اختلاف امتياز فني در جايگاه چهارم ايستاديم 
و كم كردن اين فاصله امتياز، كاري بس��يار س��خت و دشوار 
اس��ت كه نيازمند مجموعه اي از متغيرهاست كه همه را در 
دستور كار داريم. با همه دش��واري هاي مسابقات امسال به 
لحاظ كمي و كيفي و حساسيت هاي مربوط به كسب سهميه 

المپيك، هدف ما ايستادن روي سكوي مسابقات جهاني 
و كسب حداكثر س��هميه هاي المپيك است، 

البته جوانان خوب كشتي فرنگي  ما قابليت 
و توانايي خلق حماس��ه و تاريخ سازي در 
مس��ابقات جهاني را دارن��د و همه تلاش 
خود را مي كنند تا بهترين نسخه و ورژن 
خودشان را در مسابقات جهاني به نمايش 
بگذارند اما با وجود اينكه هدف مان رفتن 
روي سكوي جهاني اس��ت، كار ساده اي 

پيش رو نداريم.«

تك مدال  ايران در روز سوم تكواندوي جهانی

جنگ براي رسيدن به سكوي جهاني

سهم ايران از سومين روز رقابت هاي جهاني تكواندو تنها يك مدال        خبر
بود. در ادامه ناكامي تكواندوكاران ايران، روز گذشته نيز دو تكواندوكار 
از گردونه رقابت ها كنار رفتند. علاوه بر مهران برخورداري، نماينده وزن 80-كيلوگرم ايران كه حذف 
شد، غزل سلطاني نماينده وزن ۴۹-كيلوگرم چهارمين حذف شده تيم بانوان بود كه بدون حتي يك 
برد به كار خود پايان داد. آرين سليمي اما در وزن 8۷-كيلوگرم بعد از حذف گارسيا مارتينز نماينده 
عنوان دار اسپانيا، برايان سالازار از مكزيك و دارنده مدال برنز دوره گذشته پيكارهاي جهاني را نيز از 
سد راه برداشت و حريف مايكل رودريگز از امريكا در يك چهارم شد. آرين رقيب امريكايي را هم برد 
و مدال برنز خ��ود را قطعي كرد. امروز ام��ا فرزان عاش��ورزاده تنها نماينده ايران اس��ت. حال آنكه 

فردا)جمعه( مهدي حاج موسايي و سعيده نصيري براي ايران روي شياپ چانگ مي روند. 

ماراتن جام باشگاه هاي آسيا در اصفهان

بيس��ت و پنجمين  دوره مس��ابقات هندب��ال 
جام باش��گاه هاي آس��يا ام��روز در نصف جهان 
آغاز مي ش��ود. پس از 1۹س��ال هندبال ايران 
ميزبان اين رويداد مهم اس��ت و همه منتظرند 
تا بازي ه��ا در اصفهان را تماش��ا كنند. 11تيم 

آسيايي در سالن 25آبان در دو گروه به مصاف 
هم مي روند، از هر گ��روه دو تيم به نيمه نهايي 
صعود مي كند و 21خ��رداد ني��ز قهرمان اين 
دوره بازي ها مش��خص خواهد ش��د. در گروه 
A نماينده هند، الكاظمه كوي��ت، الريان قطر، 

سپاهان و نماينده عمان حضور دارند و تيم هاي 
تاشكند ازبكستان، الدحيل قطر، جونيور چين، 
شهيد ش��املي ايران، الكويت كويت و النجمه 
بحرين نيز تيم هاي گروه B را تشكيل مي دهند. 
سپاهان و نيروي زميني شهيد شاملي كازرون 
در ش��رايطي نمايندگان هندبال كشورمان در 
اين رقابت ها هس��تند كه به تازگ��ي قهرمان و 
نايب قهرم��ان ليگ برتر ش��ده اند. زردپوش��ان 
اصفهان با هدايت وسلين وويوويچ موفق شدند 
در فينال حريف خود را شكس��ت دهند و فاتح 
بيست و شش��مين دوره ليگ برتر ايران ش��وند. 
قشقايي راد، مربي تيم س��پاهان در گفت وگو با 
ايرنا از اضافه شدن سه بازيكن اروپايي به تركيب 
اين تيم خبر داد: »دو بازيكن اهل كشور اسلووني 
هستند و يك بازيكن نيز اهل مونته نگروست كه 
هر سه سابقه بازي در تيم هاي ملي كشورشان 
را دارند. اين بازيكنان تا آغاز رقابت ها بايد با تيم 
سپاهان تمرين كنند تا در مسابقات پيش رو به 

صورت اثربخش ظاهر شوند. مصدوميت ميلاد 
قلندري و محمد كياني كه هر دو در يك پست 
بازي مي كنند، مش��كلي براي تيم ما به شمار 
مي رود كه البته با اقدامات كادر پزشكي قلندري 
احتمالاً به بازي ها خواهد رسيد.« از طرفي تيم 
مسعود ظهرابي نيز شايستگي هايش را در ليگ 
ثابت كرده است. تيم شهيد شاملي كازرون در 
رقابتي  نزديك نايب قهرمان ليگ شده و با تمام 
قوا به ميدان خواهد رف��ت. طبق برنامه دو تيم 
تاشكند و الدحيل 10صبح امروز نخستين ديدار 
اين دوره را برگ��زار مي كنند. همچنين نيروي 
زميني شهيد شاملي با جونيور چين )1۴:00( 
و س��پاهان هم با الريان قط��ر )18:00( مصاف 
مي دهند. فردا نيز نيروي زميني شهيد شاملي 
با الكويت و س��پاهان با الكاظميه كويت روبه رو 
مي شوند. انتظار مي رود ميزباني خوب كشورمان 
در اين رويداد آسيايي، ميزباني هاي ديگر را براي 

هندبال ايران به همراه داشته باشد. 

 سپاهان 

 بازيكن خارجي

به خدمت گرفت

شيوا  نوروزي 
      بازتاب

شميم رضوان
      چهره
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هي�چ مانع�ي نتوانس�ت در رقابت ه�اي بين المللي 
دووميداني ارزروم ترکيه حميده اس�ماعيل نژاد را از 
ايستادن بر س�كوي قهرماني باز دارد. نه سرعت باد 
منفي1/3، نه باران و نه حتي حضور دو دونده ميزبان 
که مدال جوانان جهان را در کارنامه داشتند و از آنها به 
عنوان بهترين دونده هاي گروه ياد مي شد. بانوي دونده 
ايران رفته بود براي کسب مدال و خوشرنگ ترين آن را 
کسب کرد؛ طلاي ماده100متر که با رکوردشكني همراه 
بود. حالا او سريع ترين دختر ايران است. اسماعيل نژاد 
که چندي پيش به دليل آس�يب ديدگي در مسابقات 
داخل سالن آس�يا در قزاقس�تان چهارم ش�ده بود، 
خوشحال است که با کس�ب طلاي رقابت هاي ترکيه، 
ناکامي قبلي را جبران کرده و حالا چشمش دنبال مدال 

قهرماني آسيا در فضاي باز است.

 بدشانسي ای
 كه با طلا جبران شد

دنيا  حيدري

سند بي اهميت بودن اخذ مجوز حرفه اي 
 تكليف مجوز حرفه اي استقلال امروز مشخص مي شود؛ تكليفي كه البته 
هفته ها قبل مشخص شده بود. درست زماني كه مديريت وقت استقلال از 
پرداخت بموقع طلب استراماچوني سر باز زد تا آبي پوشان پايتخت يك بار 
ديگر در حسرت حضور در ليگ قهرمانان آسيا بمانند! واقعيتي كه از همان 
روز نخست توسط مسئولان فوتبال ايران چه در وزارتخانه و چه در باشگاه 
استقلال رد و انكار شد! اما مسئله امروز اين نيست كه يك بار ديگر قرار است 
واقعيت صددرصد مخالف آن چيز ديگري باشد كه مسئولان فوتبال ايران بر 
زبان رانده و بر آن تأكيد مي كنند! مسئله به سخره گرفتن فوتبال يك كشور 
با بهانه هاي مختلف است. اينكه كميته استيناف مجوز حرفه اي ايران قرار 
بود تا 10خرداد نظر نهايي خود را به AFC اعلام كند اما خواهان مهلتي يك 
روزه از كنفدراسيون فوتبال آسيا مي شود! دليل اين درخواست نيز بررسي 
دقيق تري روي اسناد و مدارك باشگاه ها ست چراكه كميته استيناف مجوز 
حرفه اي قصد بررسي دقيق تري روي اس��ناد و مدارك باشگاه ها دارد، اما 
سؤال اين است كه اين كميته در طول يك روز قرار است چه كاري انجام 

دهد كه در طول 36۴روز گذشته نتوانسته به انجام برساند؟
به نظر مي رسد آقايان تنها در راس��تاي خدشه دار كردن آبروي فوتبال 
ايران است كه قدم برمي دارند، در غير اين صورت نبايد چنين نمايش هاي 
مضحكي را شاهد باشيم! فوتبال ايران يك سال زمان داشت براي برطرف 
كردن ايرادهايي كه كنفدراس��يون فوتبال آس��يا گرفته بود و كميته 
استيناف نيز به همين نسبت زمان زيادي براي بررسي مدارك باشگاه ها 
داشته و اينكه بعد از گذشت يك س��ال، نيازمند يك روز براي بررسي 

بيشتر باشد، اصلًا پذيرفتني نيست! 
گفته مي ش��ود اي��ن كميته هن��وز در خصوص مدارك اس��تقلال به 
جمع بندي نرس��يده اما اي��ن عذر بدت��ر از گناه اس��ت! يعني كميته 
اس��تيناف مجوز حرفه اي يك س��ال آزگار نتوانس��ته اس��ت مدارك 
باش��گاه ها را بررس��ي كند اما در طول يك روزي كه مهلت خواسته 
مي تواند تمام كارهايي را كه انجام نداده، به ثمر رساند و به جمع بندي 
لازم برسد؟ اگر مهلت كنفدراسيون فوتبال آس��يا 11خرداد بود اين 

كميته ديگر نيازمند يك روز مهلت براي بررسي بيشتر نبود؟ 
تجربه نشان مي دهد تمام اين نمايش ها براي منحرف كردن افكار عمومي 
از واقعيت تلخي است كه طي هفته هاي گذشته تلاش زيادي براي انكار 
آن شده است و آقايان قصد دارند با زمان خريدن، به هر نحوي كه شده 
پاي خود را از مهلكه بيرون بكشند تا تقصير نتايجي كه به زودي اعلام 
مي شود بر گردن ديگران بيفتد! اما اين بازي ها سال هاست نخ نما شده و 
حناي آقايان ديگر براي هيچ كس، به خصوص مردم رنگي ندارد. كيست 
كه نداند طي يك سال گذشته هيچ اقدامي براي برطرف كردن مشكلات 
باشگاه هاي ايران جهت اخذ مجوز حرفه اي نشده است؟ مي توان همه 
تقصيرها را گردن باشگاه ها انداخت و مدعي شد كميته استيناف حتي 
زمان بيشتري براي بررسي مدارك تقاضا كرده اما كاملًا روشن است كه 
تمام اين بازي ها براي فرار از واقعيت است و بس. مقصر ادامه همكاري با 
مديران ناكارآمد كه هنري جز انباشته كردن بدهي ها ندارند نه بر گردن 
باشگاه ها كه به عهده آقايان تصميم گيرنده است. مشترك بودن مالكيت 
تيم هايي چون پرسپوليس، استقلال، مس كرمان و مس رفسنجان به 
وزارت ورزش و ديگر وزارتخانه هايي برمي گ��ردد كه در فوتبال حضور 
دارند. موارد تخلف و ايرادهاي وارده به فوتبال ايران يكي دو تا نيس��ت؛ 
ايرادهايي كه بي ترديد بهت��ر از خود AFC  به آنها واقف هس��تيم اما 
ترجيح اين است كه جاي حل وفصل مشكلات، نمايش هاي مضحكي را 
ترتيب دهيم كه نه تنها دردي را دوا نمي كند بلكه آبروي فوتبال ايران 

را به تاراج مي برد!
مهم ترين مس��ئله اما اين اس��ت كه در فوتب��ال ايران زمان براي كس��ي 
كوچك ترين اهميتي ندارد و آقايان مس��ئول عادت دارن��د كار خود را به 
دقيقه۹0 بكشانند. همين تفكر اس��ت كه باعث شده است بارها و بارها به 
دليل از دست رفتن زمان، ضربه هاي متعددي را شاهد باشيم اما هيچ يك از 
اين ضربه ها تجربه نشده است كه اگر شده بود، كميته استيناف بعد از يك 
سالي كه فرصت داشت، خواهان يك روز زمان بيشتر نمي شد! آن هم در 
شرايطي كه شنيده ها حاكي است مدارك شش باشگاه پرسپوليس، تراكتور، 
فولاد، گل گهر، نساجي و سپاهان نيز در اين كميته بررسي نشده و تنها پس 
از تأييد اسناد اين باشگاه ها در كميته بدوي، مراتب به صورت مستقيم به 
AFC ارسال شده است؛ مسئله ای كه نشان مي دهد اخذ مجوز حرفه اي 
توس��ط باش��گاه هاي فوتبال ايران يا حذف آنها از ليگ قهرمانان به دليل 

عدم اخذ اين مدرك تا چه اندازه براي آقايان حائز اهميت است! 

فريدون حسن

دربي منچستر در فينال حذفي انگلستان

 نبرد  متفاوت 
گوارديولا   و  تن هاخ

سوت پايان بازي منچستر يونايتد و برايتون كه به صدا درآمد، همه متوجه 
شدند فينال جام حذفي انگلس��تان دربي منچستر خواهد بود؛ يك بازي 
تمام عيار و يك جنگ به تمام معنا ميان دو همشهري. منچستر سيتي پيش 
از يونايتد با برتري مقابل شفيلد راهي اين فينال شده و چشم به راه رقيب 
ديرين خود بود. سيتي زن ها كه فاتح ليگ برتر هم شده اند و فينال ليگ 
قهرمانان را هم پيش رو دارند، به اين بازي به چشمي ديگر نگاه مي كنند. 

شاگردان پپ گوارديولا مي خواهند سه گانه اين فصل را فتح كنند. اولين جام 
را دشت كرده اند و حالا مي توانند با فتح دومين جام خود را مهياي بالا بردن 
جام بزرگ ليگ قهرمانان اروپا كنند اما در اين راه بايد حريفي سرسخت به 
نام منچستر يونايتد را پشت سر بگذارند. درست است كه يونايتد برخلاف 
سيتي به زحمت به رده چهارم جدول ليگ برتر رس��يد و مجوز حضور در 
فصل بعد ليگ قهرمانان را به دست آورد اما شاگردان تن هاخ نشان داده اند 
مي توانند از هر غيرممكني ممكن بسازند و همين كار سيتي زن ها را سخت 
مي كند. منچستر يونايتد هرچند در طول فصل نوسان زيادي داشت و در 
مقابل برخي تيم هاي مدعي شكس��ت هاي بدي را متحمل شد اما در كل 
تيمي بود كه مي توانست هر كاري را انجام دهد. يونايتد براي اينكه با روحيه 
بالا به تعطيلات برود و خود را براي فصل بعد آماده كند، نياز به فتح اين جام 
دارد و چنانچه شنبه شب، شب آنها باشد، هيچ تيمي نمي تواند جلودار آنها 

باشد، حتي تيمي مثل من سيتي با مربيگري گوارديولا ! 
   برترين مربي جزيره

اما خبر خوب ب��راي من س��يتي آن هم در آس��تانه بازي فين��ال مقابل 
منچس��تر يونايتد انتخاب پپ گوارديولا به عنوان برترين مربي ليگ برتر 
جزيره بود. پپ گوارديولا سرمربي تيم فوتبال منچسترسيتي كه توانست 
اين باشگاه را به مقام قهرماني رقابت هاي ليگ برتر انگليس برساند، براي 
چهارمين بار جايزه بهترين سرمربي فصل را به خود اختصاص داد. او كه 
براي تصاحب اين جايزه با ميكل آرتتا، روبرتو دي زربي، اوناي امري، ادي هاو 
و ماركو سيلوا در يك نظرسنجي رقابت داشت، پيش از اين موفق شده بود 
اين جايزه را در فصل هاي 201۷-2018، 2018-201۹، 2021-2020 
دريافت كند. گوارديولا پس از كسب اين عنوان گفت: »خوشحالم، اين يك 
افتخار باورنكردني است. به شما قول مي دهم ما فصل آينده اينجا خواهيم 

بود تا براي بالا بردن سطح و ارزش اين ليگ دوباره بجنگيم.«
گوارديولا با انتخاب اخيرش توانست از ژوزه مورينيو و آرسن ونگر كه آنها 
نيز هر كدام س��ه بار برنده اين جايزه شده بودند، پيشي بگيرد، اما هنوز با 
الكس فرگوسن كه 11بار بهترين س��رمربي فصل ليگ برتر شده، فاصله 
زيادي دارد. منچسترسيتي در فصلي كه هفته گذشته به پايان رسيد، براي 
پنجمين بار در هفت فصل اخير به مقام قهرماني رس��يد. اين تيم فرصت 
دارد با قهرماني در ليگ قهرمانان اروپا و جام حذفي، به يك سه گانه تاريخي 
دس��ت پيدا كند. گوارديولا خوب مي داند كه براي رسيدن به اين هدف و 
محقق شدن اين آرزوي هواداران من سيتي ابتدا بايد از پس حريفي سخت 

به نام منچستر يونايتد عبور كند. 
بدون هيچ شكي نبرد ستاره هاي يونايتد با حضور بازيكناني چون دخيا، 
كاسميرو، ديوگو دالو، جيدون سانچو، ماركوس رشفورد، مارسل سابيتزر، 
ووت وخورس��ت و ويكتور ليندلوف در برابر س��تاره هاي من سيتي چون 
سرخيو گومز، فودن، هالند، رياض محرز و آلوارز صحنه هاي بي نظيري را 

رقم مي زند كه براي تماشاي آن بايد تا شنبه شب صبر كرد. 
   نگراني هاي امنيتي

بر اساس اعلام اتحاديه فوتبال انگليس بازي فينال جام حذفي انگليس بين 
دو تيم مطرح شهر منچستر، سوم ژوئن)13خرداد( از ساعت15 به وقت 

محلي)حدود 1۷:30 به وقت تهران( آغاز خواهد شد. 
پيش از اين قرار بود شهرآورد منچستر ساعت 1۷:30 به وقت محلي برگزار 
شود، اما رسانه هاي انگليس گزارش كردند پليس محلي ساعت برگزاري 

اين بازي را »با خطر بالا« تشخيص داده است. 
سخنگوي پليس كلانشهر لندن به ش��بكه تلويزيوني اي اس پي ان گفت: 
در پايان بازي نيمه نهايي كه آخر هفته گذشته برگزار شد، بحث و رايزني 
پليس، مقامات محلي، اتحاديه فوتبال و پليس حمل و نقل عمومي انگليس 
براي حصول اطمينان از تأمين امنيت كساني كه قصد حضور در بازي فينال 
در ومبلي را دارند، شروع شد. اين نخستين بار در 12سال اخير است كه 

فينال جام حذفي انگليس ساعت15 به وقت محلي برگزار مي شود.

جام تختي در حد كشتي ايران نبود
اين مس��ابقات برگزار ك��ردن جام تختي 
نبود، جام س��ختي بود. ش��ما ببينيد در 
تمام دنيا جام ه��اي بين المللي كه برگزار 
مي ش��ود، چه كيفيت و حساسيتي دارند 
و چ��ه قهرمان هاي��ي كه در آن ش��ركت 
مي كنند اما در جام تختي ايران تنها عراق 
و افغانستان حضور داشتند. ناگفته نماند 
همين مس��ابقات در گذش��ته كه برگزار 
مي شد، جايزه دلاري در نظر گرفته مي شد 
تا بيايند و از كشتي ايران استفاده كنند. 
همه ما مي دانيم كه عراق و افغانستان كشتي ندارند كه بخواهند در چنين 
رقابت هايي شركت كنند. جامي مي خواهيد برگزار كنيد كه چهار تا كشور 
و كش��تي گيران نامدار در آن حضور داشته باشند. كشتي گيران ما بايد از 
حضور كشتي گيران صاحبنام استفاده كنند و آماده مسابقات آينده شوند. 
وقتي تيم را به مسابقات قهرماني آسيا مي برند و دو مدال مي گيرند، يعني 
چه؟ تازه مسابقاتي كه بازي هاي آسيايي نبوده و همه تيم ها ضعيف در اين 
رقابت ها حاضر شده بودند. در گذش��ته در اين رقابت ها ما هفت تا هشت 
مدال كسب مي كرديم و كشتي گيراني كه كار از دست شان درمي رفت، نقره 
و برنز مي گرفتند. مسابقات جام تختي مگر بين المللي نيست؟ مگر دو تيم 
خارجي حضور نداشتند؟ پس بايد طبق قوانين بين المللي رفتار مي كردند. 
هيچ جاي دنيا كشتي تمام شده را تكرار نمي كنند. يك مسابقه در دنيا را 
بياوريد كه چنين اتفاقي افتاده است. جام تختي را بين المللي اعلام كردند 
اما خودشان به عنوان مسابقات داخلي از آن ياد مي كنند. تختي را بيشتر 
از اين كوچك نكنيد، اين مس��ابقات نام تختي را بلند نمي كند. تختي ها 
فراموش نمي شوند و مردم قهرمانان و كشتي گيران خود را مي شناسند و 
هميشه به آنها احترام مي گذارند و تا ابد در ياد همه خواهد بود. متأسفانه 
كارهايي انجام مي دهند كه در دنياي كش��تي نادر است. در گذشته دنيا 
پاي كشتي ايران مي نشس��ت اما امروز ما بايد پاي تلويزيون كشتي عراق 
و افغانستان را ببينيم كه هيچ سودي براي كش��تي كشورمان ندارد. اگر 
مي خواهيد مسابقات را به اين شكل برگزار كنيد، نام بزرگان كشتي مثل 

تختي و موحد را از آن برداريد، بهتر است به نام خودتان باشد. 

 قرارداد
  دلاري

 ممنوع!

مس��ابقات بين المللي ارزروم تركيه در حالي به پايان رس��يد كه 
سهم ايران از اين رقابت ها س��ه طلا بود. كاروان ايران متشكل از 
10ورزشكار زن و مرد در اين رقابت ها ش��ركت كرده بود، از اين 
تعداد تنها سه دونده موفق به كسب مدال شدند. شهلا محمودي با 
شكستن ركورد ملي دوي ۴00متر با مانع به گردن آويز طلا دست 
يافت، حميده اس��ماعيل نژاد ضمن شكس��تن ركورد ملي دوي 
100متر طلا گرفت و ميلاد ناصح جهاني قهرمان دوهاي سرعت 

ايران نيز در جايگاه نخست رقابت ماده ۴00متر قرار گرفت.

پايان كار دونده هاي ايران با 3 مدال

ابراهيم  جوادي

پيشكسوت كشتي

شيوا  نوروزی
  گزارش
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